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P R O T O K Ó Ł Nr XIX/2008
z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu,

w dniu 21 lutego 2008r. w godz. od 1600– 1900

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Pan Grzegorz Wałek.
Powitał gości zaproszonych, radnych, sołtysów oraz mieszkańców Ogrodzieńca, po czym
stwierdził na podstawie listy obecności wystarczającą liczbę radnych do podejmowania
prawomocnych uchwał.
Lista obecności radnych oraz gości zaproszonych załączona została do protokołu.

2. Przyjęcie porządku obrad.

Radna Janoska Wiesława zgłosiła wniosek o wycofanie z porządku obrad punktów 4 i 5
z części merytorycznej obrad. Chodziło o uchwały związanych z likwidacją Szkoły
Podstawowej w Podzamczu.

Burmistrz dla wyjaśnienia podał, że niepodjęcie uchwał w dniu dzisiejszym uniemożliwi
podjęcie jakichkolwiek potem decyzji, gdyż obowiązują w tym względzie pewne terminy.
Należy w ustawowym terminie zgłosić do Kuratorium Oświaty planowane zmiany w sieci
szkół.

Następnie Burmistrz zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowych
uchwał:
1. Podjecie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2008 rok.
2. Podjecie uchwały w sprawie rozwiązania prawa użytkowania wieczystego do

działki nr 998/4 o pow. 1147 m. kw, nr 998/12 o pow. 63 m. kw i nr 205/1 o pow, 51
m. kw oraz wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Ogrodzieniec zabudowań
byłej zlewni mleka w Ryczowie.

3. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji zadania pn. „ e – Urząd
Ogrodzieniec”.

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie wniosków w sprawie zmian w porządku
obrad:

· wniosek o wycofanie z porządku obrad punktu 4 dot. podjęcia uchwały w sprawie
powołania Zespołu Szkolno Przedszkolnego w Ogrodzieńcu oraz Szkoły Filialnej w
Podzamczu. Za wnioskiem głosowało 6 radnych, 8 było przeciw i 1 wstrzymał się od
głosu. Wniosek nie został przyjęty,

· wniosek o wycofanie z porządku obrad punktu 5 dot. podjęcie uchwały w sprawie
zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Podzamczu. Za wnioskiem głosowało 5
radnych, 8 było przeciw i 2 wstrzymało się od głosu. Wniosek nie został przyjęty,

· wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowych uchwały w sprawie zmian w
budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2008 rok. Za wnioskiem oddano 15 głosów. Wniosek
został przyjęty jednomyślnie,

· wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowych uchwały w sprawie
rozwiązania prawa użytkowania wieczystego do działki nr 998/4 o pow. 1147 m. kw, nr
998/12 o pow. 63 m. kw i nr 205/1 o pow, 51 m. kw oraz wyrażenia zgody na nabycie na
rzecz Gminy Ogrodzieniec zabudowań byłej zlewni mleka w Ryczowie. Za wnioskiem
oddano 15 głosów. Wniosek został przyjęty jednomyślnie,
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· wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowych uchwały w sprawie
przystąpienia do realizacji zadania pn.„ e-Urząd Ogrodzieniec”. Za wnioskiem oddano 15
głosów. Wniosek został przyjęty jednomyślnie.

Porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty jednomyślnie 15 Głosami

Porządek obrad przedstawiał się następująco:

I. część ogólna:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności

II. część merytoryczna:
1. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę przez

Rejonowe Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. zoo w Zawierciu
2.  Podjęcie uchwały w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli

nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych

3. Podjęcie uchwały w sprawie zasad wynagradzania pracowników obsługi i administracji
zatrudnionych w szkołach, przedszkolu na terenie Gminy Ogrodzieniec

4. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu Szkolno Przedszkolnego w Ogrodzieńcu
oraz Szkoły Filialnej w Podzamczu

5. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Podzamczu
6. Podjecie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2008 rok
7. Podjecie uchwały w sprawie rozwiązania prawa użytkowania wieczystego do działki nr

998/4 o pow. 1147 m. kw, nr 998/12 o pow. 63 m. kw i nr 205/1 o pow, 51 m. kw oraz
wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy Ogrodzieniec zabudowań byłej zlewni
mleka w Ryczowie.

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji zadania pn. „ e – Urząd
Ogrodzieniec”.

III. Interpelacje i zapytania radnych.
IV. Wnioski, zapytania i oświadczenia
V. Zamkniecie obrad

Ad. 3
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Protokół z sesji nr XVIII z dnia 31 stycznia 2008 r. został przyjęty przez radnych bez uwag,
jednomyślnie. Za jego przyjęciem głosowało 15 radnych.

Ad. 4
Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności

· 9 stycznia w Sądzie Okręgowym w Częstochowie odbyła się sprawa z powództwa Firmy
Juta (wspólnika w JPW) przeciwko Gminie Ogrodzieniec. Pozew zawiera bliżej nie
sprecyzowane roszczenia względem Gminy, dotyczące budowy Parku Wodnego w
Ogrodzieńcu. Sąd odroczył rozprawę i nakazał Firmie Juta doprecyzowanie swoich
roszczeń i określenie podstaw tych roszczeń.
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· 15 stycznia w Pałacu Biskupa Sosnowieckiego odbyło się tradycyjne spotkanie
noworoczne Ks. Biskupa Ordynariusza A. Śmigielskiego z samorządowcami Diecezji
Sosnowieckiej.

· 17 stycznia odbyła się odprawa podsumowująca pracę Komisariatu Policji w Pilicy. W
spotkaniu brali udział: funkcjonariusze Policji, Komendant Powiatowy oraz Burmistrzowie
Pilicy i Ogrodzieńca i Wójt Żarnowca.

· 22 stycznia odbyło się Walne Zgromadzenie Spółki ZPiSO, na którym dokonano zmian
w umowie spółki dotyczącej działalności. Zmieniono nazwę spółki. Nazwa spółki brzmi:
Przedsiębiorstwo Komunalne „Ogrodzieniec” Sp. o.o. W poprzednim numerze GO
zamieszczona była informacja o zakończonym procesie w sprawie Centurii. Z uwagi na
obszerną treść uzasadnienia wyrok Sądu Okręgowego w Częstochowie zostanie
opublikowany na stronach internetowych Gminy: www.ogrodzieniec.pl

· 23 lutego odbyło się zebranie wiejskie w Żelazku, podczas którego odbyły się wybory
rady sołeckiej i sołtysa. Sołtysem ponownie został Krzysztof Piątek.

· 26 lutego odbył się przetarg na roboty budowlane w dworku w Gieble związane z
adaptacją pomieszczeń do wiejskiej przychodni zdrowia. Do przetargu stanęły dwie firmy.
Została wybrana oferta Spółdzielni Wielobranżowej z Zawiercia.

· 28 lutego odbyła się kolejna rozprawa w Sądzie Okręgowym w Częstochowie w sprawie
Centurii. Przesłuchani zostali: A. Mikulski, burmistrz Ogrodzieńca oraz A. Żuchowicz. Sąd
postanowił powołać biegłego do oceny części materiałów sprawy w zakresie korzystania
A. Żuchowicza z obiektu, na podstawie której sąd zadecyduje o dalszym biegu sprawy. •
1 marca odbyło się posiedzenie Śląskiej Organizacji Turystycznej, na którym omawiane
były materiały na Walne Zgromadzenie Członków, podsumowujące rok 2006.

· 2 marca odbyło się zebranie wiejskie w Ryczowie-Kolonii, na którym wybrano radę
sołecką i sołtysa. Ponownie funkcję sołtysa pełnić będzie Krystyna Kuźniak.

· 9 marca odbyło się zebranie wiejskie w Ryczowie, na którym wybrano radę sołecką i
sołtysa. Sołtysem został wybrany ponownie Stefan Biedak.

· 16 marca odbyło się zebranie wiejskie na Fugasówce, na którym wybrano radę sołecką i
sołtysa. Po raz kolejny sołtysem została Janina Wróbel.

· 20 marca w Urzędzie Miejskim w Zawierciu odbyło się spotkanie z przedstawicielami
zakładów Górniczo-Hutniczych „Bolesław” w sprawie planowanej budowy kopalni rud
cynku i ołowiu na pograniczu gmin: Ogrodzieniec, Łazy i Zawiercie.

II. część merytoryczna:

Ad. 1
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę przez
Rejonowe Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. zoo w Zawierciu

Sekretarz Gminy Pan Ptaś Dariusz dla wyjaśnienia podał - projekt uchwały związany jest z
przyjęciem przez radnych informacji dot. zmiany cen wody. Przedsiębiorstwo RPWiK
Zawiercie w oparciu o ustaw dot. zbiorowego zaopatrzenia w wodę opracowuje taryfe biorąc
pod uwagę różne wskaźniki które mają wpływ na cenę wody. Taryfa opracowana przez
RPWiK przedkładana jest Radzie i Burmistrzowi. Została ona złożona zgodnie z przepisami
prawa i będzie obowiązywać do stycznia 2009 roku. Taryfa była już zatwierdzona przez
Radę na jednej w poprzednich sesji jednak pojawiła się potrzeba dodatkowego zapisu, była
to sugestia nadzoru prawnego Wojewody. Zostało to uzupełnione i uchwała ponownie trafia
na sesję. Sekretarz wyjaśnił ponadto iż ani Burmistrz ani Rada nie ma wpływu na cenę wody
gdyż jest ona podana na podstawie wyliczeń, wskaźników i nie jest możliwe jej obniżenie ani
też nie przyjęcie. W razie nie przyjęcia taryfy ona i tak wejdzie w życie, a Rada musi
przedłożyć Wojewodzie uzasadnienie nie przyjęcia taryfy. Dodał ponadto iż taka sama
stawka została zaproponowana przez RPWiK dla wszystkich gmin będących w sieci
wodociągowej tego Przedsiębiorstwa.

http://www.ogrodzieniec.pl/
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Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili
żadnych uwag. Odbyło się głosowanie. Uchwała w sprawie w sprawie zatwierdzenia
taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę przez Rejonowe Przedsiębiorstwo
Wodociągów i Kanalizacji Sp. zoo w Zawierciu - została przyjęta 13 głosami, przy 1
przeciwnym i 1 wstrzymującym Uchwale nadano Nr XIX/142/2008

Ad. 2
Podjęcie uchwały w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania
zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych

Sekretarz Gminy Pan Ptaś dla wyjaśnienia podał - uchwała dotyczy sytuacji gdy mieszkańcy
nie mają umowy na odbiór odpadów wówczas jest możliwość nałożenia obowiązku
ponoszenia opłat z tytułu wywozu odpadów. Firma wskazana przez Gminę dostarczy
pojemnik, a dana osoba bez względu czy korzysta z usługi czy nie będzie obciążona za
usługę. Proponuje się zróżnicować stawek w zależności od wielkości pojemnika oraz rodzaju
odpadów. Stawki opracowane zostały w oparciu o dane przedsiębiorstw realizujących usługi
wywozu odpadów na terenie naszej gminy, miedzy innymi to jest:  ZPiSO, Remendis, Spółke
Alba
Sekretarz wspomniał też o prowadzonych akcjach których celem było zawarcie przez
mieszkańców umów na wywóz śmieci. W ostatnim czasie zawarto kilka nowych umów.
Wysłano ok. 300 wezwań do mieszkańców którzy nie maja pojemników do wywozu śmieci.
Poinformowano wszystkich o obowiązku wynikającego z regulaminu utrzymania czystości i
porządku na terenie gminy.

Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili
żadnych uwag. Odbyło się głosowanie. Uchwała w sprawie w sprawie górnych stawek
opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania
odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu
nieczystości ciekłych - została przyjęta jednomyślnie za jej przyjęciem głosowało 15
radnych. Uchwale nadano Nr XIX/143/2008

Ad. 3
Podjęcie uchwały w sprawie zasad wynagradzania pracowników obsługi i administracji
zatrudnionych w szkołach, przedszkolu na terenie Gminy Ogrodzieniec

Referując temat Burmistrz poinformował, iż ostatnia nowelizacja wynagradzania
pracowników obsługi i administracji w szkołach i przedszkolu na terenie naszej gminy
przeprowadzona była 2 lata temu. Od 1 stycznia 2008 r. nastąpił wzrost płacy minimalnej. W
uchwale zostało tak zapisane aby każdy pracownik otrzymał płacę minimalną plus wysługę
lat plus stawkę. Wartość jednego punku wg którego określa się wynagrodzenie ustalono na
kwotę 4,70zł

Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili
żadnych uwag. Odbyło się głosowanie. Uchwała w sprawie zasad wynagradzania
pracowników obsługi i administracji zatrudnionych w szkołach, przedszkolu na terenie
Gminy Ogrodzieniec - została przyjęta jednomyślnie za jej przyjęciem głosowało 15
radnych. Uchwale nadano Nr XIX/144/2008

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_XIX_142_2008.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_XIX_143_2008.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_XIX_144_2008.pdf
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Ad. 4
Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu Szkolno Przedszkolnego w Ogrodzieńcu
oraz Szkoły Filjalnej w Podzamczu

Na wstępie głos zabrał Burmistrz w swym wystąpieniu uzasadniał czym spowodowane były
zmiany w sieci szkół na terenie gminy. Merytoryczne argumenty – czyli uzasadnienie do
proponowanych zmian załączone zostały do projektów uchwał i stanowią załącznik do
niniejszego protokołu.
W uzasadnieniu między innymi znajdują się informacje o organizacji sieci szkół w gminie -
stan istniejący. Dane dotyczące uczniów, liczebność w klasach i oddziałach szkolnych,
dowóz uczniów do szkól, odległości pomiędzy szkołą, a miejscem zamieszkania. Stan
zatrudnienia w szkołach, w tym nauczyciele i pracownicy administracji i obsługi, świetlice
szkolne i dożywianie uczniów, informacje na temat awansu zawodowego nauczycieli.
Wydatki na utrzymanie szkól w gminie w ostatnich kilku latach, struktura wydatków
bieżących, wydatki na przedszkola i odziały przedszkolne. Wydatki na poszczególne szkoły
w latach 2004 – 2008, plan wydatków w szkołach podstawowych w roku 2008, udział
budżetu gminy w finansowaniu szkół i przedszkoli, koszt utrzymania szkoły w przeliczeniu na
ucznia, prognozy funkcjonowania sieci szkół w latach następnych. Propozycje zmian: 3
warianty z podanymi argumentami za i przeciw, oraz wnioski końcowe.
Przedstawiona przez Burmistrza informacja stanowi załącznik do projektu uchwały w sprawie
zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Podzamczu.

W dalszej kolejności głos zabrała Radna Gołuchowska Grażyna na wstępie poprosiła o
odczytanie pisma mieszkańców Podzamcza dot. zmian w porządku obrad sesji w kwestii
podjęcia uchwał odnośnie zmian w sieci szkół i zamiarze likwidacji Szkoły Podstawowej w
Podzamczu.

Przewodniczący Rady wyjaśnił że na początku sesji był zgłoszony wniosek w sprawie zmian
w porządku obrad i był on identyczny z treścią pisma mieszkańców Podzamcza. Pismo w tej
sprawie załączone jest do protokołu.

Radna Gołuchowska w swym wystąpieniu wskazywała między innymi na następujące
kwestie: przypomniała historie powstania szkoły, mówiła o zaangażowaniu mieszkańców w
jej budowę. Mówiła o celach i przeznaczeniu szkoły, wskazując na fakt iż szkoła służy nie
tylko dzieciom dla całej społeczności. Zaznaczyła ponadto iż mała liczba dzieci w klasach
sprzyja nauce szkoła jest wówczas bardziej przyjazna dzieciom, panuje w niej miła
atmosfera. Apelowała do radnych aby rozważyli sprawę przed podjęciem decyzji i nie
likwidowali szkoły, i to nie tylko wyłącznie ze względu na same dzieci, ale również z uwagi na
pozbawienie pracy nauczycieli jak i innych pracowników zatrudnionych w szkole. Zaznaczyła
ze pozostawienie szkoły w jak to nazwała „śladowym kształcie” (wyłącznie klasy młodsze) to
nic innego jak powolna likwidacja szkoły. Prosiła radnych aby nie podejmowali takiej decyzji
bo dziś ważą się losy szkoły w Podzamczu, a jutro może przyjdzie pora na kolejna szkołę.
Przypomniała jak 3 lata temu była już propozycja likwidacji tej szkoły i radni wówczas nie
zamknęli jej i budżet gminy nie zubożał z tego powodu.

Głos zabrał Pan Dziechciarz - przedstawiciele Rady Rodziców Sz.P w Podzamczu. Miedzy
innymi mówił o tym, że bezpodstawne i nieracjonalne wydaje się posunięcie o likwidacji
szkoły i nie przyniesie ono oczekiwanych efektów. W imieniu rodziców apelował aby
pozostawić szkołę, dać dzieciom szansę, aby mogły uczyć się w sprzyjających warunkach.
Szkoła jest nierozerwalnie związana jest z Podzamczem od 43 lat, wybudowali ja
mieszkańcy na własnych działkach. Szkoła jest zadbana, posiada klasy z dobrym
wyposażeniem dydaktycznym. Jest ona pięknie położona, leży u podnóża zamku, który jest
największą atrakcją turystyczną. Zamek jako miejsce licznych spotkań i pokazów jest
źródłem dochodu. Była propozycja aby złotówkę od każdego sprzedanego biletu
przeznaczyć dla szkoły, dla sołectwa. Niestety propozycja nie została przyjęta, wiec teraz
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apelują aby chociaż tę szkołę pozostawić mieszkańcom Podzamcza i ich dzieciom i nie
likwidować jej.
Wszyscy nauczyciele posiadają wyższe wykształcenie oraz przygotowanie pedagogiczne,
niektórzy dodatkowo mają kwalifikacje do nauczania kilku przedmiotów, ukończyli liczne
formy doskonalenia zawodowego jest to atutem tej szkoły. Jest to widoczne też na zewnątrz
np. dobre wyniki sprawdzianów szóstoklasistów, udział uczniów w konkursach, imprezach, i
zdobyte w nich miejsca uczniów szkoły w Podzamczu. Każde z zaproponowanych
niefortunnych rozwiązań odnośnie szkoły uważają rodzice za złe, a podane argumenty za
kłamliwe, Rodzice nie zgadzają się na te zmiany. Niepokoi fakt dowozu dzieci do
Ogrodzieńca. Dzieci nie będą tam u siebie, będą się czuć wyobcowane. Nieprawda jest że
nie będzie problemu z dowozem, bo teraz już jeden gimbus nie wystarcza i dzieci na stojąco
dojeżdżają. Ponadto w Podzamczu nie ma miejsca na rynku aby dzieci stamtąd zabierać
wiec pewnie z przystanku PKS będą zabierane, a ten przystanek jest przy głównej ruchliwej
drodze, co będzie niebezpieczne dla dzieci. Również Szkoła w Ogrodzieńcu jest usytuowana
przy ruchliwej drodze, zaś szkoła w Podzamczu jest z dala od ruchliwych dróg i z tego
względu jest bezpieczniejsza. Rodzice uczniów apelują do Radnych aby nie zabierać
dzieciom szkoły i pozostawić ja w Podzamczu bo jest to dobra, przyjazna i bezpieczna
szkoła.

W imieniu nauczycieli zatrudnionych w SZP w Podzamczu głos zabrała Pani Ewa Łapa.
Zwróciła się do radnych, bo od nich zależy, od ich decyzji, czy szkoła będzie istnieć czy nie.
Wskazywała na fakt iż w szkole pracują wykształceni nauczyciele ze stażem pracy
przeciętnie ok. 20 letnim. Zapytała następnie radnym co oni czuli by, gdyby ich ktoś pozbawił
pracy, pracy którą dobrze i sumiennie wykonują. Przypomniała też jak podczas wyborów
Burmistrz publicznie obiecał, że szkoły nie zamknie, ale to były tylko obiecanki dla
pozyskania głosów. Burmistrz zaprzecza sam sobie, zaprzecza swym wypowiedziom
wcześniejszym. Nauczyciele mają żal, są zawiedzeni, czują się niepotrzebni, niczym zbędny
balast, którego trzeba się pozbyć. Burmistrz ciągle zmienia zdanie, niejasno tłumaczy z
jakich powodów chce zamknąć szkołę. Raz mówi o zupełnym zamknięciu, raz o
pozostawieniu klas młodszych, wszystko po to, aby obłaskawić i udobruchać
niezadowolonych z tego powodu mieszkańców Podzamcza, rodziców uczniów i nauczycieli.
Dziś mówi się o ograniczeniu szkoły, a jutro będzie decyzja o jej zamknięciu. Dziś radni są
na stanowisku, decydują o naszych losach. Mieszkańcy zaufali radnym, wierzyli że dla dobra
wszystkich będą działać. Szkoda zaznaczyła Pani Łapa że w naszej gminie awans jest
problemem, bo dyplomowani to kosztowna grupa nauczycieli tak niestety są postrzegani.

Z kolei Pani Ewa Rudnica Dyrektor SZP w Podzamczu na wstępie zaznaczyła, że od 9 lat
jest dyrektorem, a od 20 lat pracuje w szkole w Podzamczu. Bardzo mocno związana jest z
tą szkoła. Tutaj chodziły do szkoły jej dzieci. Wszystkie dzieci czują się dobrze w szkole. Jest
to szkoła mała i przyjazna dzieciom. Zawsze były tutaj małe klasy. Sadzi jednak ze taka
sytuacja jest przejściowa dlatego proponuje aby przeczekać te ciężkie czasy i nie zamykać
szkoły, dzieci są największym skarbem wiec nie oszczędzajmy na nich. Te same kwestie i
problemy co dzisiaj były poruszane 4 lata temu, wówczas tez, był pomysł likwidacji, jednak
szkoły nie zamknięto i budżet gminy nie ucierpiał na tym. Prowadzono remonty, realizowane
były inwestycje. Mieszkańcy pamiętają tych radnych którzy nie dopuścili di likwidacji szkoły
zapamiętają tez tych którzy dziś te szkołę zlikwidują Pani Dyrektor apelowała do radnych i
prosiła o zrozumienie i pozostawienie szkoły w Podzamczu w takiej postaci w jakiej ona
funkcjonuje obecnie. Taka jest wola mieszkańców, rodziców, nauczycieli i dzieci.

Pani Stanisława Podsiadło mieszkanka Gminy Ogrodzieniec wieloletnia działaczka
społeczna oraz Prezes Gminnego PSL. W swym wystąpieniu poruszyła wiele wątków miedzy
innymi wspominała swoją pracę. Od 1956 roku działa w gminne stronnictwo, jest to
stronnictwo ludowe które kultywuje tradycje ludowe. Ludowcy zawsze bronili polskiej wsi. W
czasach zaborów na naszych terenach nawet zaborca nie likwidował szkół, a teraz radni
chcą to zrobić, już wówczas były szkoły na wsi, były podręczniki w języku rosyjskim ale były.
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Pani Podsiadło przypominała historie powstania szkoły wspomniała o swojej teściowej Annie
Lipka – pokazała stare fotografie związane z historią jej rodziny i historią gminy. Zaznaczyła,
że jej teściowa również działała dla dobra mieszkańców, wspominała jej zasługi. Mówiła tez
o tym, że do powstania szkoły w Podzamczu przyczyniła się obca nie z tego terenu kobieta.
Leżało jej bowiem na sercu dobro dzieci, chciała aby wybudować nową piękną szkołę.
Poprzednia, stara szkoła mieściła się tam gdzie teraz jest Karczma Jurajska. Pani Podsiadło
wspominała również czasy budowy szkoły Ogrodzieńcu. Mówiła o staraniach i zabiegach
jakie wówczas czyniła aby wybudowano szkołę, dlatego nie może zrozumieć jak dziś z taką
łatwością władze gminy tak szybko decydują się na zamknięcie tego co kiedyś z trudem i
zaangażowaniem wielu ludzi powstawało. Zwróciła się do Burmistrza i do Radnych i zapytał
ich czy mieliby takie wykształcenie jakie mają, gdyby nie było szkół, gdyby nie były one tak
blisko ucznia, gdyby nie był do nich tak łatwy dostęp to czy mieliby oni dzisiaj takie
wykształcenie jakie posiadają. Apelowała do Radnych aby nie likwidować szkoły. Jeśli
będzie trzeba to ona jako działaczka PSL będzie strać się szukać pomocy i wsparcia
finansowego dla szkoły w Podzamczu. Wystąpi o pomoc do Stronnictwa Ludowego i tak jak
kiedyś będzie i dziś mimo swego wieku starać się i szukać pieniędzy na funkcjonowanie
szkoły. Pani Podsiadło przypominała tez, gdy kilka lat temu Radni podejmowali decyzje o
likwidacji Przedszkola w Ogrodzieńcu. Wówczas również apelowała aby tego nie robi i co
mamy dziś - pytała Pani Podsiadło, jakie są efekty decyzji sprzed kilku lat ? Nowego
Przedszkola w Ogrodzieńcu nie ma, dzieci nie mają odpowiednich warunków. W szkole w
ciasnych pomieszczeniach dzieci przedszkolne mają zajęcia. Nikt nie mówi dziś o budowie
nowego przedszkola, bo nie ma pieniędzy, ale to co było kiedyś zostało zlikwidowane i teraz
nie mamy nic. Ci którzy dziś podejmują decyzje o likwidacji placówek oświatowych sami
wykształcili się, bo mieli łatwy dostęp, było dużo szkół i przedszkoli a teraz chcą likwidować
zamykać szkoły, aby dzieci miały utrudniony dostęp do nauki. Ten kto porusza się
publicznymi środkami komunikacji wie jak trudno jest dziś dojechać z jednej miejscowości do
drugiej, a nie każdy posiada własny samochód do dyspozycji. Pani Podsiadło powołują się
na statystyki dot. niżu demograficznym oraz argumenty, że jest mało dzieci w szkole,
stwierdziła, że taki zarzut to jest tylko na plus dla szkoły. Jeśli jest mało dzieci to do każdego
dziecka nauczyciel podejdzie i wytłumaczy i wówczas są lepsze wyniki w nauce. Podzamcze
to spokojna miejscowość, dzieci mają dobre warunki w szkole. Pani Podsiadło pytała:
dlaczego zamykać coś co jest dobre. Łatwo jest zlikwidować, ale potem już nigdy nie będzie
szkoły. Dlaczego szuka się oszczędności w oświacie i likwiduje szkoły, dlaczego nie
zlikwidować spółek gminnych skoro nie przynoszą zysku, pytała ile takie spółki dają dochodu
do gminy, ile się dokłada do nich z budżetu. Nieopłacalne spółki funkcjonują a szkoły mają
być zamykane. Prosiła o rozwagę oraz o wzięcie pod uwagę opinii mieszkańców, nauczycieli
i pozostawienie szkoły w Podzamczu.
Burmistrza zaznaczył, że argumenty merytoryczne dot. zmian sieci szkół w tym zmian w
Podzamczu zostały podane do publicznego wglądu - są one udostępnione na stronie
internetowej Urzędu MiG Ogrodzieniec w BIP-ie.
Nawiązując z kolei do niektórych wypowiedzi stwierdził, że są one krzywdzące. Fakt że było
kilka propozycji zmian w szkole świadczy o zaangażowaniu, o tym jak bardzo jest dla nas
ważny problem i chcemy go rozwiązać. Przygotowanych zostało kilka wariantów rozwiązania
problemu, a to że ktoś nie umie i nie chce tego zrozumieć to trudno. Wiele pracy i wysiłku
mozolnych obliczeń i kalkulacji kosztowano przeanalizowanie wszystkich kwestii. Jeśli teraz
nie będzie możliwości wprowadzenia zmian to w przyszłym roku sytuacja będzie gorsza, ale
dla niektórych nauczycieli szansa na prace będzie. Obecnie jest korzystna sytuacja, osoby
zainteresowane wiedzą o co chodzi, sprawa dotyczy obecnego systemu emerytalnego.
Burmistrz zaznaczył, że rozumie, iż temat jest bardzo nerwowy. Sam nie podchodzi do tego
lekko to jest duża odpowiedzialność, gdyż jako burmistrz i gospodarz tego terenu odpowiada
również za funkcjonowanie szkół, odpowiada za stan oświaty na terenie gminy.
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Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili
żadnych uwag. Odbyło się głosowanie. Uchwała w sprawie powołania Zespołu Szkolno
Przedszkolnego w Ogrodzieńcu oraz Szkoły Filialnej w Podzamczu - została przyjęta 8
głosami przy 6 przeciwnych i 1 wstrzymującym. Uchwale nadano Nr XIX/145/2008

Ad. 5
Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Podzamczu

Sekretarz wyjaśnił, że uchwała określa zamiar likwidacji i rozpoczyna całą procedurę
związaną z likwidacją szkoły. Po opinii z Kuratorium Oświaty uzgodnione zostały poprawki
do treści uchwały. Stosowne pismo w tej sprawie przedłożone zostało Przewodniczącemu
Rady. Pismo z proponowanymi zmianami załączone zostało do protokołu z sesji.
Sekretarz odczytał proponowane zmiany. Dotyczyły one wprowadzenia dodatkowego zapisu
do paragrafu 2 do punku „d” - proponuje się dopisać następującą treść „ Dla dzieci w wieku
3-5 lat wychowanie przedszkolne będzie realizowane w Zespole Szkolno Przedszkolnym w
Ogrodzieńcu przy ul. Kościuszki 67 lub w budynku szkoły filialnej w Podzamczu w ramach
Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Ogrodzieńcu. Wychowankowie będą mieli zapewniony
bezpłatny przewóz do i z przedszkola oraz opiekę w trakcie przejazdu na trasie z
miejscowości Podzamcze do Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Ogrodzieńcu”.

Radny Mogiła Zdzisław zapytał czy nie można by zamiast likwidacji wprowadzić zapisu o
zawieszeniu szkoły.

Sekretarz odparł, że forma prawna nie dopuszcza takiego sformułowania. Są wzory tzw.
karty informacyjne w których nie występuje takie sformułowania jak zawieszenie szkoły.
Szkoła, albo istnieje, albo nie istnieje. Tak wiec nie ma prawnej możliwości zawiesić
działalność szkoły. Takie są regulacje prawne w oświacie.

Radna Janoska Wiesława z kolei mówiła o tym, że w Ogrodzieńcu już w tej chwili nie ma
możliwości przyjęcia tylu dzieci ile byłoby chętnych uczęszczać do przedszkola. Przedszkole
jest w szkole w Ogrodzieńcu i już teraz jest tam ciasno a co dopiero gdy dojdą dzieci z
Podzamcza, jaki tam wówczas będzie tłok.

Sekretarz odparł, że planowane są zmiany organizacyjne. Powstanie zespół szkolno-
przedszkolny i da to możliwość zmian zarówno organizacyjnych i technicznych celem
lepszego wykorzystania pomieszczeń. Liczebność klas nie przekroczy 25 uczniów.

Więcej uwag i pytań nie było Przewodniczący Rady zarządził głosowanie poprawek do
uchwały.
Zgłoszone przez Sekretarza poprawki do projektu uchwały zostały przyjęte następującym
stosunkiem głosów:  za 9, 2 przeciw i 4 wstrzymujące.

Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały z naniesionymi
poprawkami. Odbyło się głosowanie. Uchwała w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły
Podstawowej w Podzamczu - została przyjęta 9 głosami przy 6 przeciwnych. Uchwale
nadano Nr XIX/146/2008

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_XIX_145_2008.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_XIX_146_2008.pdf
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Ad. 6
Podjecie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2008 rok
 Burmistrz omówił proponowane zmiany w budżecie – szczegóły patrz jak projekt uchwały
załączony do protokołu z sesji.

Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili
żadnych uwag. Odbyło się głosowanie. Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy
Ogrodzieniec na 2008 rok - została przyjęta jednomyślnie za jej przyjęciem głosowało
15 radnych. Uchwale nadano Nr XIX/147/2008

Ad. 7
Podjecie uchwały w sprawie rozwiązania prawa użytkowania wieczystego do działki nr 998/4
o pow. 1147 m. kw, nr 998/12 o pow. 63 m. kw i nr 205/1 o pow, 51 m. kw oraz wyrażenia
zgody na nabycie na rzecz Gminy Ogrodzieniec zabudowań byłej zlewni mleka w Ryczowie.

Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili
żadnych uwag. Odbyło się głosowanie. Uchwała w sprawie rozwiązania prawa
użytkowania wieczystego do działki nr 998/4 o pow. 1147 m. kw, nr 998/12 o pow. 63 m.
kw i nr 205/1 o pow, 51 m. kw oraz wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Gminy
Ogrodzieniec zabudowań byłej zlewni mleka w Ryczowie - została przyjęta
jednomyślnie za jej przyjęciem głosowało 15 radnych.
Uchwale nadano Nr XIX/148/2008

Ad. 8
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji zadania pn. „ e – Urząd
Ogrodzieniec”.

Burmistrz wprowadzając w temat mówił o zamiarze złożenia wniosku celem pozyskania
środków finansowych na realizację tego zadania. Chodzi o elektroniczne przesyłanie rożnych
spraw do urzędu cele ich załatwienia. Niezbędne będzie skomputeryzowanie całego Urzędu.
Są to wymogi ustawowe. Będzie można drogą elektroniczną kierować do urzędu sprawy i
śledzić potem co w danej sprawi się dzieje. Wcześniej czy później podpis elektroniczny
będzie obowiązywać i musimy przygotowywać się do takich zmian.

Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili
żadnych uwag. Odbyło się głosowanie. Uchwała w sprawie przystąpienia do realizacji
zadania pn. „ e – Urząd Ogrodzieniec” - została przyjęta jednomyślnie za jej przyjęciem
głosowało 15 radnych. Uchwale nadano Nr XIX/149/2008

III. Interpelacje i zapytania radnych.
Radni nie zgłosili zapytań ani interpelacji

IV. Wnioski, zapytania i oświadczenia
Pan Edmund Bednarz skierował kilka pytań prosząc o udzielenie na nie pisemnej
odpowiedzi. Zgłoszone przez Pana Bednarza zapytania załączone zostały do niniejszego
protokołu
Przewodniczący odparł, że odpowie pisemnie na pytania Pana Bednarza E.
V. Zamkniecie obrad
Wobec wyczerpania punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Grzegorz
Wałek dokonał zamknięcia XIX sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dziękując wszystkim
obecnym za udział w niej.

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_XIX_147_2008.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_XIX_148_2008.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_XIX_149_2008.pdf
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